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Protokół Nr XXIII/17  

z obrad XXIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XXIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 25 stycznia 

2017 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał z-cę Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach – Pana Arkadiusza 

Buchowskiego, Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach -  Pana 

Remigiusza Franciszka Kuleszę, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki – Pana Mirosława 

Szczesnego, Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Suwałkach – Pana 

Jarosława Kowalewskiego, z-cę Komendanta Placówki Straży Granicznej  

w Rutce – Tartak – Pana Wojciecha Bartoszewicz, Wójta Gminy Raczki – Pana 

Andrzeja Szymulewskiego.  

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Suwałkach- Pana Marka Dziemiana, Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. L.M. 

Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora Domu 

Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, Skarbnika Powiatu – 

Panią Ewę Kamińską, Powiatowego Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę 

Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Panią Grażynę Żukowską, (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian       

4. Chlebus Andrzej   

5. Dziatkowski Marek  
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6. Gryszkiewicz Irena   

7. Kleszczewski Zbigniew    

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur    

10. Mackiewicz Grzegorz  

11. Mackiewicz Zbigniew   

12. Małachowski Sławomir  

13. Szwengier Stanisław   

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny 

1. Ołdakowski  Szczepan 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał. Dodał, iż Pan Starosta z powodu choroby nie może 

uczestniczyć w obradach.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z dnia                     

28 grudnia 2016 r. z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku                

w 2016 roku”.  

8. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego                         

w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – 

Powiat Suwalski w 2016 r.” 

9. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Finansowej 

Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 

10. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”.  

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Promocji                  

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu              

na 2017 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego            

na lata 2017 – 2026. 

14. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Wicestarosta Witold Kowalewski wniósł o ujęcie w porządku obrad sesji 

jako punktu 12, punktu pn. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych na terenie powiatu suwalskiego”. Dodał, iż zmiana ta 

podyktowana jest tym, że w ostatnich dniach weszła nowa ustawa o ustroju 

szkolnym, co zobowiązuje do podjęcia odpowiedniej uchwały.  

 

Proponowany porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z dnia  

28 grudnia 2016 r. z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

w 2016 roku”.  

8. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – 

Powiat Suwalski w 2016 r.” 

9. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Finansowej 

Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 

10. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”.  

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych na terenie powiatu suwalskiego. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2017 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2017 – 2026. 

15. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Zamknięcie obrad. 

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XXII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXII Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XXII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 30 grudnia 2016 r. oraz 4 stycznia i 12 stycznia 2017 r.  Państwo 

Radni otrzymali w dniu dzisiejszym. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Radny Zbigniew Mackiewicz przekazał, iż ma pytanie do punktu 14. 

przedmiotowego sprawozdania tj. „Rozpatrzenie propozycji przystąpienia              

do konkursu w projekcie „Rozwój kompetencji kadr subregionu suwalskiego”        

w ramach RPO Województwa Podlaskiego na lata 2014 – 2020. Ewentualnie 

kilka słów w tej sprawie, co prawda nie ma dzisiaj Pana Naczelnika, to możemy 

na Komisji czy najbliższej sesji ewentualnie szczegółową odpowiedź uzyskać.  

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że będzie odpowiedź  

na najbliższej sesji, bądź Komisji.  

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 14 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

 

Radny Stanisław Szwengier przekazał, że ma zapytanie do Powiatowego 

Lekarza Weterynarii. Chodzi m.in. o ptasią grypę, bo przypadków zachorowań 

jest coraz więcej, jak mogą się poruszać, jak zabezpieczać drobni producenci. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Pan Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „temat jest niestety bardzo gorący. Powiem o takich 

typowych zagrożeniach, które ciągle nas dotyczą, właściwie cały nasz kraj. To 

afrykański pomór świń, z tym, że od dnia 30 września do dnia dzisiejszego 

mamy tylko 23 ogniska u świni domowej. Jest to przystopowane że tak powiem, 

natomiast ciągle pojawiają się dodatnie wyniki jeśli chodzi o dziki. Na dzień 

dzisiejszy mamy 176. Fala dzików dodatnich, odstrzelanych przez myśliwych 

przesuwa się właściwie od wschodu, w kierunku na zachód, m.in. ostatnie 
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doniesienia to są dwa odstrzelone dziki w powiecie grajewskim, gdzie powiat do 

tej pory był zupełnie czysty. Powiat moniecki, jak również województwo 

lubelskie, coraz więcej znajduje się tam dzików dodatnich i województwo 

mazowieckie powiat łosicki. Czyli te dziki, gdzieś są tam i co jakiś czas się 

pojawiają jawnie w związku z odstrzałami tych dzików. Z tym, że chce proszę 

Państwa zwrócić jedną uwagę, że afrykański pomór świń nie jest tak bardzo 

zakaźny i tak bardzo zaraźliwy w stosunku do ptasiej grypy. Stąd ilość tych 

ognisk, sezon zimowy, mróz to są warunki, które w jakiś sposób ograniczają 

zaraźliwość tego wirusa. Jeżeli chodzi o wysoce zaraźliwy wirus grypy ptasiej 

H5N8, na początku chcę powiedzieć, że jest to wirus nie wrażliwy dla 

człowieka, czyli nie powoduje zakażeń dla człowieka, czyli nie ma obaw, że 

człowiek może się tym wirusem zakazić. Owszem tak jak każdy wirus grypy 

szerzy się drogą kropelkową i wiadomo jakoś to wszystko przechodzi. Jeżeli 

dojdzie do mutacji pewnych genomów, czasami może dojść, do tego, że gdzieś 

tam kiedyś, za jakiś czas nastąpi mutacja wirusów i może coś tam naukowcy 

wykryją. Sprawa druga, gołębie pocztowe, czy jeżeli gdzieś tam są takie 

dachowe, nie są wrażliwe na wirusa typu H5N8. Czyli wszelkie zachorowania, 

które występują gdzieś u gołębi są to zazwyczaj tzw. podtruwanie gołębi itd. 

Tak, że gołąb nie jest na tyle wrażliwy według naukowców i nie stwarza 

żadnego zagrożenia. Na dzień dzisiejszy, od 3 grudnia, kiedy pojawiło się 

pierwsze ognisko ptasiej grypy w gospodarstwach drobiu domowego, mamy 33 

ogniska do dnia dzisiejszego. Czyli praktycznie w ciągu miesiąca bardzo dużo, 

całe województwo lubuskie, praktycznie można powiedzieć legło w gruzach, bo 

zostały tam wybite wszystkie fermy indycze, kaczek, czy drobiu, rzędu 

trzydziestu kilku tysięcy sztuk takie fermy były. Jeżeli chodzi o ptactwo 

domowe ogarnięte jest to województwo lubuskie, podkarpackie, małopolskie, 

świętokrzyskie, opolskie, dolnośląskie, wielkopolskie i ostatnio mazowieckie 

Powiat Żyrardów. Czyli to są te ostatnie doniesienia. Jeśli chodzi o ptactwo 

dzikie, czyli pojedynczo łabędzie, jakieś inne dzikie kaczki, z komunikatów 

Głównego Lekarza Weterynarii wynika, że jest 16, ale przed przyjściem tutaj 

przejrzałem maile i okazało się, że pewnie będzie 18, dlatego że pojawiło się 

następne ognisko dzikiego ptactwa w województwie mazowieckim i powiecie 

Nowy Dwór Mazowiecki. Czyli już jest następne ognisko dzikiego ptactwa. I 

tutaj jeśli chodzi o ptactwo dzikie, czyli będzie już 18 ognisk – województwo 

lubuskie, zachodniopomorskie, dolnośląskie, małopolskie i mazowieckie od 

drugiego listopada, kiedy się to wszystko zaczęło. W związku z tym sprawa 

naprawdę jest bardzo ważna i rzeżąca się coraz bardziej. Rozprzestrzenianie się 

wirusa jest bardzo gwałtowne, zresztą tak jak każdy wirus grypy ptasiej, czy 

ogólnie grypy przenosi się drogą kropelkową. Tam gdzie są te fermy, wiadomo, 

że ferma musi oddychać, przenoszenie wirusa następuje, poprzez wydychanie 

jej przez ptaki z kurników. Czyli wszystkie opary, które się rozchodzą, roznoszą 

się z kierunkiem wiatru i niestety dochodzi do zakażeń kolejnych ferm, które 

znajdują się gdzieś w okolicy. Jest to sezonowe, czyli okres jesienno – 
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wiosenny, zaczęło się na jesieni i kres ten wiosenny związany z migracją 

ptaków dzikich. W związku z tym 20 grudnia zostało wydane rozporządzenie 

Ministra Rolnictwa mówiące o środkach zapobiegawczych przeciwko wirusowi 

grypy ptaków typu H5N8. Przede wszystkim są to pewne nakazy, które 

hodowcy muszą spełnić. Myśmy rozsyłali pisma do poszczególnych wójtów 

gmin, wysyłaliśmy praktycznie pierwszy raz, ostatnio drugi raz z prośbą, że po 

pierwszej takiej fali naszego pisma za bardzo nie było zgłoszeń i reakcji 

rolników. Wysyłaliśmy drugie pisma mówiące o obowiązku zgłaszania każdej  

z hodowli przyzagrodowej do Powiatowego Lekarza Weterynarii do Suwałk, 

albo osobiście, bądź telefonicznie. Czyli podajemy imię, nazwisko, adres, nr 

telefonu do kontaktu w razie czego, żeby coś było i ilość drobiu gatunkowo, 

czyli kury, kaczki, indyki, gęsie, perliczki, czy jakiś inny drób, który Państwo 

posiadają. My kontrolujemy takie gospodarstwa różne, nakazy jakie są to przede 

wszystkim utrzymanie drobiu w zamknięciu, nie wypuszczanie na wybiegi. 

Jeżeli mamy jakiś wybieg gdzie jest kilkuminutowy po to, aby ta kaczka też się 

przewietrzyła to nie karmienie i nie pojenie ptactwa na otwartej przestrzeni. 

Zabezpieczenie paszy przed dostępem ptaków dzikich, maty dezynfekcyjne, 

odzież ochronna, środki higieny osobistej, czyli typowe warunki, zasady  

i przestrzeganie przepisów tzw. bioasekuracji, zgłaszanie padłych ptaków, itp. 

czyli to, co powinno rolników obowiązywać.  Są z tego sankcje, my musimy 

praktycznie co tydzień, a właściwie każdego dnia składać raporty do 

Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, później do Głównego Lekarza 

Weterynarii co żeśmy zrobili w tym kierunku. Ta informacja, którą dziś 

przekazuję zostanie jutro ujęta w naszym raporcie. Za nie przestrzeganie tych 

nakazów, czyli nie trzymanie drobiu w zamknięciu, czy brak mat itp. grożą 

sankcje karne od 0,2 do 2 współczynnika średniego wynagrodzenia w 

gospodarstwie uspołecznionej podany za rok ubiegły, czyli prawdopodobnie 

będzie to w granicach od 900 zł do 9 tys. zł  kary w drodze decyzji 

Powiatowego Lekarza Weterynarii za nie przestrzeganie. Apeluję do Państwa, 

do wszystkich rolników, aby naprawdę zachować ten umiar, zachować 

utrzymanie tego drobiu, zwracać uwagę na drób typu dzikiego, który jest gdzieś 

w okolicach jezior, rzek, itd.” 

Radny Zbigniew Mackiewicz przekazał: „Panie Doktorze, ograniczono 

produkcję jako dla rolników trzody chlewnej, jak słyszymy ograniczona będzie 

za chwilę, czy już jest ograniczona produkcja drobiu, czy nie ma zagrożenia 

odnośnie kolejnej choroby BSE i jej nawrotu”.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Pan Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „jeżeli chodzi o BSE to na razie nie ma takiego problemu, 

nie ma tutaj podwyższonego jakiegoś ryzyka, w ubiegłym roku nie 

odnotowaliśmy żadnych dodatnich, ani wątpliwych wyników jeśli chodzi o 

BSE. Wydaje mi się tak,  jeżeli chodzi o grypę to jest ona sezonowa, czyli 

jesień, wiosna tego roku związana z przelotami ptaków dzikich i migracją 

ptaków. Jeśli chodzi o pomór to trudno powiedzieć, sprawa tego, że Hiszpania 
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ponad 30 lat walczyła z pomorem i tutaj dobrze z naszej strony, że u świń tego 

nie ma, że zostało to w jakiś sposób ograniczone i działanie inspekcji 

weterynaryjnej ale też i wszystkich służb związanych właśnie tutaj 

doprowadzają do tego że jest tego coraz mniej. Nasze wysiłki związane głównie 

z świniami, chodzi o to, że wychwytujemy każde gospodarstwo świńskie, ale nie 

jesteśmy policjantami i nie jesteśmy w stanie upilnować, bo rolnicy na przekór 

robią to w ten sposób, że zakupują z niewiadomego źródła pochodzenia świnie, 

nie rejestrują, nie przekazują tego do nas i później jest problem, a my musimy to 

wszystko wychwycić podczas takiej kontroli, które są dwa razy w roku robione. 

Jeżeli chodzi o pomór, fala dzików się przemieszcza. Może już kiedyś mówiłem 

wcześniej na takim spotkaniu, czy może innym, że w graniach 30 – 40 km dzik 

przemieszcza się w ciągu roku. Tak że widać jak ta fala idzie w kierunku 

naszym. To na pewno będzie i  nie wiem jak to zwalczymy, zobaczymy”.   

 

 Innych interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość.  

 

Ad.7.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z dnia 28 grudnia 

2016 r. z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2016 roku”.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Pan Starosta przedłożył Radzie 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2016 r.”  

w dniu 28 grudnia 2016 r. i Państwo Radni otrzymali to sprawozdanie wraz  

z materiałami (pismo znak: ORG.5511.8.2016 z dn. 28.12.2016 r. – załącznik 

Nr 4).  Ze sprawozdaniem tym zapoznała się Komisja Polityki Społecznej  

w dniu dzisiejszym. 

 Przewodniczący Rady przekazał: „w tym opracowaniu jest trochę  

na temat cudzoziemców na terenie powiatu a jest ich coraz więcej, bo dzisiaj 

gdzieś w mediach wyczytałem, że na terenie strefy suwalskiej może już 

pracować około 800 cudzoziemców. Pytanie do Pana ze Straży Granicznej, czy 

jakieś problemy z tym są związane są, większe lub mniejsze, jak to Państwo 

postrzegają?”.  

 Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak mjr 

Wojciech Bartoszewicz przekazał: „Szanowni Państwo, na chwilę obecną 

jakichś problemów nie mamy z cudzoziemcami na terenie powiatu. W miarę 

możliwości dokonujemy kontroli legalności zatrudnienia. Dużym skupiskiem 

cudzoziemców w tej chwili jest budowa fabryki Forte na suwalskiej strefie 



9 
 

ekonomicznej. Robimy tam kontrole legalności zatrudnienia, kilku 

cudzoziemców pracujących nielegalnie ujawniliśmy, ale przynajmniej my nie 

odnotowujemy na chwilę obecną większego zagrożenia, jakie stwarzać mogą 

cudzoziemcy na terenie naszego powiatu.  

 Radny Artur Łuniewski zapytał, jaka narodowość przeważa.   

Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak mjr 

Wojciech Bartoszewicz przekazał, że najwięcej jest osób z Ukrainy oraz 

Białorusi, ale to już w mniejszym stopniu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi do 

tego sprawozdania. Dodał, że nie ma przedstawiciela Komendy Miejskiej Policji 

a szkoda, bo dzisiaj sesja w Urzędzie Miasta.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że jeżeli nie ma pytań i uwag, to uważa, 

że powyższe „sprawozdanie Starosty Suwalskiego z dnia 28 grudnia 2016 r. z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2016 roku” zostało przyjęte. 

 

Ad.8.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 

Suwalski w 2016 r.” 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Wicestarosty o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego sprawozdania.  

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że Zarząd Powiatu zgodnie  

z ustawą Karta Nauczyciela zobowiązany jest do przeanalizowania wysokości 

wynagrodzeń w roku poprzedzającym tj. w 2016. Z analizy tej wyszło, że nie 

osiągnięte zostały średnie wynagrodzenia w grupie nauczycieli kontraktowych 

na kwotę 5 297,03 zł i w grupie nauczycieli mianowanych na kwotę 5 153,49 zł. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Dowspudzie zobowiązany jest wypłacić 

nauczycielom z poszczególnych grup awansu zawodowego do 31 stycznia 2017 

r. Natomiast zostały przekroczone wynagrodzenia w grupie nauczycieli 

dyplomowanych o kwotę 360,64 zł i w grupie nauczycieli stażystów.   

Przewodniczący Rady przekazał, że „sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 

Suwalski w 2016 r.”  Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami 

(sprawozdanie z dnia 12.01.2017 – załącznik Nr 5). Dodał, że  

z powyższym Sprawozdaniem zapoznała się bliżej Komisja Polityki Społecznej                   

na posiedzeniu w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że jeżeli nie ma pytań i uwag, to uważa, 

że powyższe „Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat Suwalski w 2016 r.” zostało 

przyjęte. 
 

Ad.9.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Finansowej Rady 

Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 25 stycznia br. Komisja 

Finansowa opracowała sprawozdanie z działalności Komisji w 2016 r.  

i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe sprawozdanie 

otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz przekazał,  

że sprawozdanie z działalności Komisji Finansowej zostało podzielone na cztery 

kwartały i ogólnie Komisja Finansowa odbyła łącznie 10 posiedzeń i podjęła 46 

uchwał. Na posiedzeniach realizowano tematykę wynikająca z planu pracy 

Komisji oraz były sprawy bieżące zgłaszane przez Zarząd Powiatu. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Finansowej Rady Powiatu w Suwałkach 

w 2016 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 6). 

 

Ad.10.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 25 stycznia br. Komisja 

Polityki Społecznej opracowała sprawozdanie z działalności Komisji w 2016 r.  

i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe sprawozdanie 

otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

przekazał, że sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej zostało 

podzielone na cztery kwartały i ogólnie Komisja Polityki Społecznej odbyła 

łącznie 10 posiedzeń i podjęła 47 uchwał. Na posiedzeniach realizowano 

tematykę wynikająca z planu pracy Komisji oraz były sprawy bieżące zgłaszane 

przez Zarząd Powiatu. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej Rady Powiatu  

w Suwałkach w 2016 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 7). 

 

Ad.11.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach w 2016 roku”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 25 stycznia br. Komisja 

Promocji i Rozwoju Powiatu  opracowała sprawozdanie z działalności Komisji 

w 2016 r. i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

przekazał, że sprawozdanie z działalności Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu 

zostało podzielone na cztery kwartały i ogólnie Komisja Promocji i Rozwoju 

Powiatu odbyła łącznie 10 posiedzeń i podjęła 43 uchwały. Na posiedzeniach 

realizowano tematykę wynikająca z planu pracy Komisji oraz były sprawy 

bieżące zgłaszane przez Zarząd Powiatu. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Rady 

Powiatu w Suwałkach w 2016 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 8). 

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 

ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych 

na terenie powiatu suwalskiego. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że na mocy ustawy z 14 

grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę Prawo oświatowe, Rada 

Powiatu została zobowiązana do ustalenia sieci szkół publicznych 

ponadgimnazjalnych oraz szkół ponadpodstawowych na terenie powiatu 

suwalskiego. I takie szkoły będą funkcjonowały w Zespole Szkół w 

Dowspudzie, jak również  Liceum Ogólnokształcące w Przerośli. Po podjęciu 

uchwały, uchwała zostanie przekazana do zaopiniowania Podlaskiemu 

Kuratorowi Oświaty jak również związkom zawodowym, celem uzyskania 

opinii w terminie nie dłuższym niż 21 dni. Potem ta uchwała wróci jeszcze raz 

na obrady Zarządu Powiatu i Rady Powiatu i do końca marca zostanie ustalona 

ostateczna sieć szkolna na terenie powiatu suwalskiego.  
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 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali w dniu dzisiejszym. Projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu, Komisję 

Finansową oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 9). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 11). 

   

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 

szkół ponadpodstawowych na terenie powiatu suwalskiego: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIII/143/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 25 stycznia 

2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych  

do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych na terenie powiatu suwalskiego 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 12). 

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2017 rok. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała, że w przygotowanym 

projekcie uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na 2017 r. głównymi proponowanymi zmianami, które mają wpływ na 

wielkość budżetu jest zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

1.519.286 zł w związku z dotacją z Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej 

Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 z przeznaczeniem na przebudowę 

drogi powiatowej nr 1149B Suwałki – Płociczno oraz 1148B Płociczno – 

Dubowo – Poddubówek, zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetowych 

o kwotę 300.000 zł w tytułu pomocy finansowej z Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej 

nr 1190B Raczki – Moczydły – Jankielówka – granica województwa, zwiększa 

się plan dochodów o kwotę 292.366 zł z tytułu pomocy finansowej z Urzędu 

Gminy Szypliszki na realizację zadania przebudowa drogi powiatowej 

Postawele - Jałowo – Przejma – Dębniak, zwiększa się plan dochodów o kwotę 

309.367 zł w związku z zawarciem przedwstępnego aktu notarialnego sprzedaży 

nieruchomości położonej w obrębie Dowpsuda gm. Raczki. Cena sprzedaży 

nieruchomości po odliczeniu ulgi konserwatorskiej wynosi 738.786 zł. 

Zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 262.233 zł w związku z 

nieotrzymaniem w 2016 roku płatności końcowej po rozliczeniu projektu 

„Aktywna młodzież ożywia zabytki”. Zwiększenie planu dochodów i wydatków 

o kwotę 232.782 zł w związku z podpisaniem aneksu do umowy na 

dofinansowanie ze środków samorządu województwa kosztów działania ZAZ w 

2017 r. Po dokonanych zmianach budżet powiatu wzrośnie o kwotę 2.916.034 

zł.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały wraz                 

z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu, Komisję 

Finansową oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 13). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 15). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2017 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIII/144/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 25 stycznia  

2017 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 16). 

 

Ad 14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2017 – 2026. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowy projekt uchwały jest 

konsekwencją podjętej uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 r. 

Dodał, że projekt powyższej uchwały oraz uzasadnienie Państwo Radni 

otrzymali wraz z materiałami.  

Projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju 

Powiatu, Komisję Finansową oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 19). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2017 – 2026:  

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIII/145/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 25 stycznia 

2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2017 – 2026 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 20). 

 

Ad.15  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń. Dodał, że Państwo Radni otrzymali również w materiałach 

informację Wojewody Podlaskiego dotyczącą przyznawania stypendiów 

sportowych. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja Rady Powiatu odbędzie 

się prawdopodobnie w marcu br. i oddał głos Panu Wójtowi Gminy Raczki. 

Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „Panie 

Starosto, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Goście, mam takie 

pytanie, pewnie każdy z Wójtów otrzymał pismo z PGE odnośnie opłacenia  

za punk oświetleniowy w swojej gminie. Czego to dotyczy. Dotyczy to słupów i 

jest taka sytuacja, że część tych słupów jest w pasie dróg powiatowych, gdzie 

gminne oświetlają też drogi powiatowe i też w pasie dróg gminnych. Mam takie 

pytanie, czy nie warto byłoby się zastanowić, żeby to jakoś nie wiem czy 

starosta, czy razem potem z wójtami byśmy się dogadali i byśmy negocjowali z 

PGE. Bo oni nam płacą podatek od umieszczonych urządzeń i trzeba byłoby się 

zastanowić, co nam bardziej się opłaca, czy brać od nich ten podatek, czy 

podpisać jakąś wspólną ugodę, że nie będziemy my płacić za urządzenia 

świetlne itd. Zachodzi takie pytanie, bo koszty są duże i trzeba byłoby się 
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zastanowić, rzucam takie hasło bo pismo jest i pewnie, ja mówię jako w imieniu 

swojej gminy, ale na pewno część wójtów też się odezwie do starosty, że może 

w tym kierunku iść wspólnie i coś razem zadziałać, bo będziemy dużo dokładać. 

Ja mówię o swojej gminie, gdzie tego oświetlenia jest sporo, a wiadomo, że to 

oświetlenie służy mieszkańcom naszego powiatu w naszej gminie”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Wójcie ja tak już na gorąco, 

trzeba byłoby to przeanalizować prawnie, ale wydaje mi się, że podatek jest 

zapisany w ustawie, gdzie Pan chyba nie może zwolnić, nawet Rada chyba nie 

może bo to jest ustawowo”. 

Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „ja rzuciłem to 

jako temat, ale dobrze byłoby się temu tematowi przyjrzeć, bo mówię jeszcze 

raz, na pewno moi koledzy będą przychodzić i będziemy tu rozmawiać, w jaki 

sposób i co zrobić. Ja wiem, że ktoś wymyślił jakąś cenę, nie wiem 2,50 zł netto 

za punkt świetlny, ale równie dobrze mógłby napisać 1,50 zł czy 1 zł. Dlatego 

mówię ja pewnie też sam będę interweniował, ale lepiej jak to by było z całego 

naszego powiatu i to też będzie dotyczyło starostwa, bo starostwo też będzie 

płaciło, macie przecież swoje punkty świetlne, także dobrze by było o tym 

pamiętać i się dogadywać”.  

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Wójcie, jesteśmy 

otwarci na rozmowy, możemy współuczestniczyć z innymi wójtami, natomiast 

trudno powiedzieć jak ta sprawa wygląda. Podatek jest podatek, tutaj opłata za 

zużytą energię do oświetlenia to jest inna sprawa, my będziemy rozmawiali”.  

Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „to nie jest za 

energię, tylko za punkt świetlny, za to że nasza lampa, nie Zakładu, wisi na tym 

punkcie”. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „natomiast chciałbym dodać, 

że my takich punktów świetlnych mamy nie dużo, w Budzisku. Ale jesteśmy 

otwarci na rozmowy”. 

Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „Szanowni 

Państwo, to nie chodzi o to, chodzi o to, że jeśli to dotyczy a podejrzewam, że 

dotyczy wszystkich gmin, to po co mamy załóżmy płacić takie pieniądze dla 

PGE, jak możemy te pieniądze przeznaczyć na cele infrastruktury, czy inne. Ja 

mówię o swojej gminie, to jest kwestia 25 – 30 tys. zł rocznie. To nie jest taka 

mała kwota i podejrzewam, że innych to też dotyczy”. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Wójcie, Pan wie jak 

jest trudno rozmawiać z takimi firmami jak PGE, itd. Była wybudowana 

obwodnica Augustowa i przebiegu Raczek, tez było narzucone, zmieniły się 

przepisy i gmina płaciła. Tak że jesteśmy otwarci”. 
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Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „Panie 

Starosto, to nie dlatego ja mówię w sensie prośby. Jeżeli nic nie będziemy z tym 

robić to PGE będzie narzucać koszty jakie będą chcieli”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „ja proponuję na roboczo się spotkać 

 i omówić razem z prawnikami możliwości, czy i jakie są, jakie rodzą 

konsekwencje i wtedy zająć wspólne stanowisko. To prawda, jeżeli trzeba 

wzmocnić tryb negocjacji, żeby brał w tym udział czy starosta, czy ktoś z 

członków Zarządu Powiatu, to myślę, że jest to możliwe, tylko kwestia jakiegoś 

wypracowania stanowiska, żeby to było sensowne i miało podstawy prawne”.     

Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazał: „dziękuję”.  

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Pan Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „Panie Starosto, to właśnie do Pana, nasze spostrzeżenia są 

tego typu, bardzo proszę o zdyscyplinowanie Panów Wójtów, po to aby włączyli 

się w naszą akcję informacyjną. O zagrożeniach mówiłem jakie występują, ale 

niestety reakcja Wójtów  jest jaka jest. Ja nie mówię tutaj o koledze, bo to akurat 

kolega po fachu więc na innych zasadach działamy, ale tak są sesje rad gmin, 

szczególnie teraz zagrożenie H5N8 jest bardzo wysokie. Niestety musieliśmy 2 

– 3 razy pisać pisma do Wójtów Gmin z prośbą, żeby poprzez sołtysów 

rozpropagowali, żeby te ulotki co żeśmy im rozdawali, żeby ci rolnicy się 

zgłaszali. Dopiero po reakcji w tym tygodniu zaczyna do nas napływać coraz 

więcej zgłoszeń. Wiele innych tego typu spraw naprawdę nie jesteśmy 

zapraszani na sesje a tutaj jestem prawie na każdej sesji Rady Powiatu czy 

koleżanka, jesteśmy na sesji Rady Miasta, na sesji Rad Gmin nie jesteśmy i nie 

bywamy. Pewne zagadnienia, które są przekazywane, tam jest dużo rolników, są 

sołtysi wsi, itd. a my potem otrzymujemy od sołtysów  że na przykład mówi się 

sołtysom, co niektórym, żeby sobie skserowali pewne dokumenty, listy, czy 

ulotki i sami we własnym zakresie, to wiem od sołtysów, że we własnym 

zakresie robili sami ulotki, kserowali odnośnie afrykańskiego pomoru świń, 

robili listy przechodząc przez wieś i nie było to dane z Urzędów Gmin. To jest 

moja jedna taka uwaga jeśli chodzi o tą sprawę. Naprawdę musimy tutaj 

wspólnie, bo potem Starostowie, czy Wójtowie Gmin wchodzą w razie 

wystąpienia ogniska choroby zakaźnej w zespół kryzysowy i później to oni 

działają na swoim terenie, odpowiadają za wszystko na swoim terenie w ramach 

chociażby ustawy o porządku i ładzie w gminach. Następna sprawa związana  

z tym, to są to tzw. grzebowiska  na czasowe składowanie zwłok padłych 

zwierząt w razie wystąpienia chorób zakaźnych. Było to pismo Wojewody 

Podlaskiego z prośbą do Starostw, Burmistrzów i Wójtów Gmin o wskazywanie 

takiego miejsca. Zgodnie z przepisami prawa odbywa się to na zasadzie takiej, 

że wójtowie wydają decyzję zezwalającą na takie grzebowisko, w drodze 

uchwały rady gminy ustalane są wymagania, jest opinia ochrony środowiska i 

opinia powiatowej stacji sanitarno – epidemiologicznej. To są przepisy mówiące 
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o tym, że tak powinno być, zgłaszane jest to do nas i my to rejestrujemy. W 

związku z tym, że zagrożenie chorobami zakaźnymi jest bardzo wysokie, my 

mamy informację od Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, że przyjmujemy 

wnioski każdej gminy, każdego starostwa, czy urzędu miasta i na razie tylko 

ewidencjonujemy i jak gdyby przekazujemy informację, że takie wnioski 

wpłynęły do nas bez żadnego wydawania decyzji z naszej strony, czy decyzji 

takich administracyjnych ze strony Powiatowego Lekarza Weterynarii. Na dzień 

dzisiejszy mamy wskazanie przez Urząd Miasta i przez Urząd Gminy Filipów. 

My nie możemy zmusić Pana Wójta, Pana Starostę, czy Pana Prezydenta na 

temat tego. To były pisma inną drogą, poprzez urzędy wojewódzkie. Sprawa 

jeszcze jedna, którą chcę poruszyć to sprawa odstrzału dzików. Ostatnia audycja 

telewizyjna, która zrobiła dużo szumu na terenie Gminy Rutka – Tartak, że 

prawdopodobnie są tam watahy dzików itd. Są już niestety po tym wszystkim z 

następnych miejsc. Rolnicy przychodzą, skarżą się, że są dziki, że są duże straty 

itp. Ja Państwa zapewniam w ten sposób, że do końca lutego tego roku będzie 

odstrzelonych sanitarnie tylko 344 dziki z terenu naszego plus wszystkie inne 

odstrzały. Tutaj jest Pan Zbyszek, z którym podpisywaliśmy ostatnio umowy 

właśnie akurat na terenie Gminy Rutka – Tartak. Taka audycja telewizyjna 

spowodowała fale nagłości. Nasze działania musiały być natychmiastowe, to my 

mamy odpowiadać jako weterynaria, nie wiem dla czego za odstrzały sanitarne 

dzików, że tam gdzieś grasują dziki itd. Doszliśmy do porozumienia z 

myśliwymi, te sytuacje mogą się powtarzać, ale tez pragnę zauważyć, że dzik to 

nie jest taka istota, która stanie, i gotowa jest do odstrzelania. To są watahy, 

które przemieszczają się terenowo, i ona dzisiaj jest tutaj,  następnego dnia jest 

na innym terenie itd. i z powrotem może wrócić. Myśliwi już mają telefony, że 

na terenie Gminy Raczki, czy na terenie innej gminy, albo w okolicach mojej 

wioski już są watahy dzików itd. Tutaj no nie wiem, apel, czy jakiś taki sposób, 

oczywiście, jeżeli Państwo gdzieś tam zauważacie te watahy dzików itp. To 

zgłaszać to do myśliwych. Jeżeli widzicie Państwo jakieś takie newralgiczne 

takie miejsca, gdzie tych dzików jest dużo wówczas będą tam skierowane 

poprzez koła łowieckie, mamy 10 kół łowieckich na terenie naszego powiatu, 

mają podpisane z nami umowy na te odstrzały sanitarne dzików. Jest to problem 

niestety bardzo duży, za to są niestety po prostu opłaty też. Za odstrzały 

sanitarne dzików myśliwi dostają zapłatę i są to dość wysokie opłaty, ale ten 

dzik niestety przemieszcza się i stwarza to jakiekolwiek zagrożenie dalsze  

w kierunku rozszerzania się ASF”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „jakby częściowo odpowiadając na te 

Pana rzeczy dotyczące kontaktu Starosty z Wójtami, Pan przecenia możliwości 

Starostwa nadzoru nad gminami. Nie ma podległości formalnej ani prawnej nad 

Wójtami. Pan Wójt z Gminy Raczki może to potwierdzić. Wójtowie są tutaj 

zapraszani i Przewodniczący Rad na każdą sesję rady powiatu. Natomiast ja 

myślę, że jest to kwestia indywidualnego kontaktu z konkretną gminą, rozmowy 

z Wójtem czy Przewodniczącym Rady Gminy, że taka jest potrzeba przekazania 
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informacji i myślę, że można to spokojnie przeprowadzić na najbliższych 

sesjach w gminach, jest ich 9 na terenie powiatu, trzy ma już Pan na miejscu. 

Wstęp jest wolny, są publikowane ogłoszenia o sesjach”. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „10 stycznia br. odbyło się 

tutaj w sali konferencyjnej naszego Starostwa podsumowanie 

współzawodnictwa sportowego organizowanego przez Ludowe Zespoły 

Sportowe i również obchodzono bardzo skromnie 70 – lecie działalności 

Ludowych Zespołów Sportowych. Wręczano medale pamiątkowe. W imieniu 

Pana Przewodniczącego Władysława Renowickiego chciałem taki medal 

pamiątkowy wręczyć z okazji 70 – lecia LZS Panu Przewodniczącemu 

Grzegorzowi Mackiewiczowi”. 

Przewodniczący Rady przekazał serdeczne podziękowanie za otrzymany 

medal pamiątkowy. Dodał: „oczywiście powiat suwalski cały czas wspiera 

działalność LZS i myślę, że jest to jedyna organizacja, która się sportem na 

poważnie w powiecie suwalskim na poziomie masowym zajmuje i chwała za to, 

że taka organizacja jest i że możemy z tego korzystać, czy też dzieci nasze, 

młodzież może z tego korzystać za niewielkie dofinansowanie Starostwa i 

środków publicznych”.   

 

 Innych wolnych wniosków nie wniesiono.  

 

Ad.16.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XXIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.45 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 
 

 

                                                                                PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                             /-/ Grzegorz Mackiewicz 

 
 
 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 


